
Kære Børne- og Undervisningsudvalg 

 

Vi er en lille forening der hedder Læs&Stav, som gerne vil bede om et foretræde, hvor vi kan fortælle om en 

ny indsats for at hjælpe mennesker med ordblindhed.  

 

Foreningen har med hjælp fra fondsmidler, afprøvet en ny metode til at hjælp ordblinde samt engageret 

VIVE til at effektevaluere afprøvningen. Afprøvningen bygger på et lodtrækningsforsøg, som ca. 500 elever 

fra 29 skoler spredt rundt i hele landet har deltaget i. Den viser, at helt almindelige skoler kan skabe 

markant fremgang i læsning og endnu større i stavning: 

• I gennemsnit staver eleverne næsten dobbelt så mange ord rigtigt efter et 16-ugers forløb 

• Eleverne fastholder de nye færdigheder et halvt år senere 

• Drengene har næsten lige så gode resultater som pigerne, hvilket de ikke plejer at have 

• Lærerne oplever, at eleverne arbejder hurtigere og får større tro på egne evner 

Metoden har i projektet haft en omkostning pr. elev på ca. 8.000 kr. (mestendels udgifter til lærernes timer). 

 

Vi har også gennemført projekter for voksne med god effekt. 

 

Foreningen har stor viden om hvad det vil sige og hvilke konsekvenser der har at kæmpe med ordblindhed, 

da foreningen består af forældre til børn der kæmper med ordblindhed, lærere der er uddannet som 

læsevejledere og unge der selv kæmper med ordblindhed.   

 

Til foretræde vil vi gerne fortælle om metoden, de gode resultater og hvordan den i praksis kan gøre en stor 

forskel for indsatsen for elever med ordblindhed på skoler i hele landet.  

 

Med håb om at I imødekommer vores ønske om et foretræde.  

 

 

Venlig hilsen  

 

 

Nanna Mørch 

Bestyrelsesmedlem af Læs&Stav og forælder til tre børn, hvoraf de to er ordblinde 
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